
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 375 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 8. marts 2007 
 

Spørgsmål 375: 
"Ministeren bedes oplyse, hvornår offentligheden blev orienteret om udsky-

delsen af den plan for uddannelses- og personalebehovet på stråleområde, 

der i følge opfølgningen på Kræftplan II skulle være klar senest i løbet af 

foråret 2006? " 

 

Svar: 
Udmøntningen af de lånepuljer til skannere og strålekanoner, som regerin-

gen og Dansk Folkeparti har afsat, kræver, at man gør sig overvejelser om 

personale til betjening heraf. Derfor besluttedes det i 2005, at de 

udskiftnings- og implementeringsplaner for stråleområdet, som amterne 

skulle udarbejde, også skulle omfatte det personale, der er involveret i 

planlægning og udførelse af strålebehandling, idet det ikke ville være hen-

sigtsmæssigt at afvente en samlet plan fra Sundhedsstyrelsen. 

 

I brevet herom til amterne blev det endvidere tilkendegivet, at strategipla-

nerne med udgangspunkt i det nuværende og forventede kommende per-

sonalebehov burde indeholde vurderinger af det afledte uddannelsesbehov 

samt overvejelser vedrørende rekrutteringsmuligheder og opgaveglidning. 

Stråleplanerne skulle indsendes til Sundhedsstyrelsen, som efterfølgende 

har godkendt dem. 

 

Dette gav ikke anledning til offentlige tilkendegivelser. 
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